
Protokół Nr XXXI/2017
 z sesji Rady Gminy Barciany

 z dnia 09 marca 2017 r.

 
Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas otworzyła XXXI sesję Rady
Gminy Barciany. Powitała Wójta Gminy  - Ryszarda Kozyrę,  Sekretarza Gminy – Annę Tereszko,
Skarbnika Gminy – Iwonę Bepirszcz. Powitała następnie  zaproszonych gości:  dyrektorów i kie-
rowników jednostek organizacyjnych, sołtysów,  p.o. Naczelnika Wydziału Prewencji i Ruchu Dro-
gowego – kom. Tomasza Jaruszewskiego, protokolantkę. Powitała członków Rady Gminy Barciany.
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum – 13 obecnych radnych. Nieobecny była radna
Marianna Stefańska ze względu na długotrwałe zwolnienie lekarskie oraz radny Robert Gastołek,
który informował o spóźnieniu. W trakcie trwania sesji przybył radny Robert Gastołek.
 
Ad 2. Powołanie sekretarza obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że kolejnym
punktem  sesji  jest  powołanie  sekretarza  obrad.  Na  sekretarza  obrad  powołała
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – Wiesława Gajdowskiego.

Ad 3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  stwierdziła,  że  protokół
z XXX sesji z dnia 16 lutego br. był wyłożony na pół godziny przed sesją. Zapytała, czy są uwagi
do treści protokołu. Uwag nie zgłoszono. Zapytała następnie, kto jest za przyjęciem protokołu. W
głosowaniu jawnym za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji głosowało 13 radnych.

Ad 4. Przedstawienie porządku obrad – wnioski o zmianę porządku.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że
zgodnie  z  §  25 ust.  3  Statutu  Gminy Barciany Radni  otrzymali  powiadomienie  o sesji  wraz  z
materiałami 7 dni  przed sesją.   Dodała,  że zgodnie z  § 31 Statutu Gminy można przedstawiać
wnioski w sprawie zmian porządku obrad.  Stwierdziła,  że na wczorajszym posiedzeniu komisji,
której przewodniczył Wiceprzewodniczący Wiesław Gajdowski, radni zostali zapoznani ze skargą
na działalność Wójta Gminy Barciany, przekazaną przez Wojewodę. W związku z tym, wniosła o
przyjęcie punktu  13 - Projekt uchwały  w sprawie przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na
działalność  Wójta  Gminy  Barciany.  Poddała  wniosek  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym
wniosek został przyjęty jednogłośnie 13 głosami za.

Następnie  Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  przedstawiła
porządek obrad po wprowadzonych zmianach:    

 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2. Powołanie sekretarza obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXX sesji Rady Gminy.
4. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku.
5. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesja-
mi.
6. Interpelacje i zapytania Radnych.
7. Projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16
„Aktywnie  w  Barcianach!”  złożonego  w  ramach  konkursu  nr  RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16
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Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty
konkursowe -  Regionalnego  Programu Operacyjnego Województwa  Warmińsko-Mazurskiego na
lata 2014-2020.
8. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.
9. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Barciany na 2017 rok.
10. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  do
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.
11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Bar-
ciany.
12. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapo-
biegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2017 roku.

13.  Projekt uchwały  w sprawie przekazania do Komisji  Rewizyjnej skargi na działalność Wójta
Gminy Barciany.
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
15. Wolne wnioski i informacje.
16. Wnioski mieszkańców.
17. Sprawy różne.
18. Zakończenie obrad.

Ad  5. Przewodnicząca  Rady  Gminy  – Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad jest  informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i
działaniach między sesjami.  Poprosiła o przedstawienie informacji Wójta Gminy o pracach Wójta
w okresie międzysesyjnym, a zwłaszcza o wykonaniu uchwał Rady.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra przedstawił informację o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy
i pracach w okresie międzysesyjnym  (informacja stanowi załącznik do protokołu

Przewodnicząca  Rady Gminy –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  podziękowała  za  złożoną
informację.

Ad 6. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie
interpelacji i zapytań Radnych.
   

Radna Eugenia Gbur zgłosiła interpelację w sprawie nawierzchni drogi powiatowej Barciany – 
Mołtajny, która jest w opłakanym stanie.

Radna Wiesława Antończyk zgłosiła interpelację na prośbę mieszkańców Kolwin, którzy proszą o 
ustawienie drogowskazu informującego, w którym kierunku należy jechać do Kolwin  z drogi nr 
591, tak by znak był widoczny od strony Barcian i od strony Korsz. Na stacji w Drogoszach także 
taki drogowskaz z ilością kilometrów i kierunkiem jazdy. Ponadto Pan Strug prosi o ustawienie dro-
gowskazu przed oborą w Kolwinach z informacją o zwierzętach gospodarskich oraz znaku ograni-
czenia prędkości w miejsc. Kolwiny do 30 km, argumentując , że nie ma tam chodnika, a większość
osób starszych spaceruje właśnie tą drogą.

Radny Roman Głód zgłosił interpelację o ustawienie drogowskazu  w miejsc. Kotki z oznaczeniem 
kierunku jazdy do miejsc.  Błędowo.
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Radna Jolanta Koryga zgłosiła interpelacje w sprawie dwóch dróg:
- wymiana nawierzchni na moście w Drogoszach,
- dziura na przepuście w kierunku Kolwin za zakładem rolnym.

Radny Grzegorz Całuch zgłosił interpelację na prośbę mieszkańców Gęsik o łatanie dziur i wycinkę
gałęzi drzew na drodze 1715N Barciany – Gęsiki. Zwrócił się także z wnioskiem o załatanie dziur i 
wyrównanie nierówności na drodze gminnej Gęsiki – Suchawa.

Radny Zbigniew Stanicki zgłosił następujące interpelacje:
- w Barcianach błądzą kurierzy , pytają gdzie jest ulica Ślepa, brak jest jej oznaczenia,
-  na ulicy Ogrodowej w przydrożnym  rowie gromadzi się woda, która wypływa na jezdnię, powo-
duje to zagrożenie bezpieczeństwa w ruchu drogowym ,
- ulica Ogrodowa biegnie w kierunku miejscowości Gęsiki, w rowach rosną krzewy tzw. łozy, może
to powoduje brak odpływu wody,
- przy drodze do Gęsik rosną stare, duże drzewa ( na wysokości magazynów zbożowych ) sa to 3-4 
drzewa, które stwarzają zagrożenie ze względu na spadające gałęzie.

Radny Piotr Drozd zgłosił interpelacje dotyczące dróg gruntowych:
- droga powiatowa  Krelikiejmy – Kolwiny jest w fatalnym stanie, wkrótce mleczarnia zaprzestanie 
odbioru mleka od gospodarza, który posiada gospodastwo przy tej drodze, dzieci dojeżdżają tą dro-
gą do szkoły, mieszka tam też starsza pani, która często potrzebuje pomocy medycznej,
- droga powiatowa Solkieniki – Garbno jest w takim stanie, że ostatnio ugrzązł tam autobus szkoły, 
który był potem wyciągany przez ciągnik.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  zgłosiła inmterpelacje dot. 
dróg gminnych:
- na drodze w miejsc. Skierki od „krzyża” w stronę bloku gromadzi się woda, potrzebne jest jej od-
prowadzenie,
- droga do miejsc. Staniszewa - utwardzenie „placu manewrowego” na końcu tej drogi, gdy będą 
lepsze warunki atmosferyczne,
- zgłosiła konieczność wzmocnienia skarpy, która osuwa się, a na niej umiejscowiony jest przysta-
nek autobusowy w miejsc. Skierki w kierunku Kętrzyna.
   
  
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad 7.  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  pełniącą
obowiązki Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach o omówienie projektu
uchwały w sprawie: zatwierdzenia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16 „Aktyw-
nie w Barcianach!” złożonego w ramach konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie
dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty konkursowe -
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.

P.o. Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Barcianach – Pani Maria Pyrcz omówiła
projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16 
„Aktywnie w Barcianach!” złożonego w ramach konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 
Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty 
konkursowe - Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na 
lata 2014-2020. Powiedziała, że Gmina Barciany  złożyła do Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Olsztynie, wniosek o dofinansowanie projektu pn. 
„Aktywnie w Barcianach!”.  W ramach tego projektu zostaną zrealizowane następujące zadania:

Zadanie 1. Wsparcie pracownika socjalnego i poradnictwo specjalistyczne
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Zadanie 2. Warsztaty i treningi dla UP
Zadanie 3. Usługi opiekuńcze
Zadanie 4. Wsparcie Asystenta Osoby Niepełnosprawnej
Zadanie 5. Grupowa terapia zajęciowa dla os niesamodzielnych i/lub niepełnosprawnych
Zadanie 6. Wyjazdy rodzinne
Zadanie 7. Usługi wspierające integrację rodzin ze środowiskiem lokalnym

Projekt dofinansowany  są ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego  Funduszu 
Społecznego - całkowita kwota projektu wynosi  396 637,50 zł. Wysokość wkładu własnego 
wynosi  19 990,00 zł.,  kwota dofinansowania wynosi 376 647,50 zł

      Na etapie podpisania umowy o dofinansowanie projektu, Instytucja Ogłaszająca Konkurs 
wymaga od podmiotu ubiegającego się o dofinansowanie złożenia odpowiednich załączników ( w 
tym m.in. uchwały zatwierdzającej projekt). W związku z przygotowaniem  do realizacji 
powyższego projektu zgodnie z obowiązującą procedurą, rekomenduje się Radzie przyjęcie 
niniejszej uchwały.

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski wyraził  aprobatę.  Powiedział,  ze  rada
cieszy się, że taki projekt będzie realizowany. Środki są duże. Życzył powodzenia.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie : zatwierdze-
nia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16 „Aktywnie w Barcianach!” złożonego w
ramach konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w
tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty konkursowe - Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie:  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  nr
RPWM.11.02.03-28-0068/16  „Aktywnie  w  Barcianach!”  złożonego  w  ramach  konkursu  nr
RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze
środowiskiem lokalnym  -  projekty  konkursowe -  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Woje-
wództwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia
do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16 „Aktywnie w Barcianach!” złożonego w ra-
mach konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w
tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty konkursowe - Regionalnego Programu Opera-
cyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie: zatwierdzenia do reali-
zacji  projektu  nr  RPWM.11.02.03-28-0068/16 „Aktywnie  w Barcianach!”  złożonego  w ramach
konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym in-
tegracja ze środowiskiem lokalnym - projekty konkursowe - Regionalnego Programu Operacyjnego
Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Adama Pro-
kopa  o  odczytanie  treści  projektu  uchwały  w  sprawie:  zatwierdzenia  do  realizacji  projektu  nr
RPWM.11.02.03-28-0068/16  „Aktywnie  w  Barcianach!”  złożonego  w  ramach  konkursu  nr
RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze
środowiskiem lokalnym  -  projekty  konkursowe -  Regionalnego  Programu  Operacyjnego  Woje-
wództwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie: zatwier-
dzenia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16 „Aktywnie w Barcianach!” złożonego
w ramach konkursu nr RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16 Ułatwienie dostępu do usług społecznych,
w tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty konkursowe - Regionalnego Programu Ope-
racyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-2020.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie: zatwierdzenia do realizacji projektu nr RPWM.11.02.03-28-0068/16
„Aktywnie  w Barcianach!”  złożonego  w ramach  konkursu  nr  RPWM.11.02.03-IZ.00-28-002/16
Ułatwienie dostępu do usług społecznych, w tym integracja ze środowiskiem lokalnym - projekty
konkursowe -  Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego na
lata 2014-2020 i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przy-
jęciem projektu uchwały, głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącz-
nik do protokołu).

Ad 8 - 9 .  Przewodnicząca Rady Gminy –  Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła  Panią
Skarbnik o omówienie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Barciany na lata 2017-2031 oraz zmian w budżecie gminy na 2017 rok.   

 Skarbnik Gminy – Iwona Bepirszcz powiedziała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej
wynikają ze zmian w budżecie.  Przedstawiła zaistniałe zmiany:
 
1. W związku z przystąpieniem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej do realizacji projektu pn.
„Aktywnie w Barcianach” dodaje się w planie dochodów rozdział 85295 „Pozostała działalność” i
zwiększa  się  o  kwotę  337.107,50  zł.  Po  stronie  wydatków dodaje  się  rozdział  85295  i  kwotę
337.107,50 zł  rozpisuje na poszczególne paragrafy:  
 
- 85295 § 4017 „Wynagrodzenie osobowe pracowników” o kwotę 19.281,12 zł 85295
-§ 4019 „Wynagrodzenie osobowe pracowników” o kwotę 3.402,56 zł 85295
-§ 4117 „Składki na ubezpieczenie społeczne” o kwotę 3.366,49 zł 85295
- § 4119 „Składki na ubezpieczenie społeczne” o kwotę 594,09 zł 85295
-§ 4127 „Składki na fundusz pracy” o kwotę 472,38 zł 85295
-§ 4129 „Składki na fundusz pracy” o kwotę 83,36 zł 85295
-§ 4177 „Wynagrodzenie bezosobowe” o kwotę 52.292,00 zł 85295
-§ 4179 „Wynagrodzenie bezosobowe” o kwotę 9.228,00 zł 85295 § 4217 „Zakup materiałów i
wyposażenia o kwotę 3.825,00 zł 85295
-§ 4219 „Zakup materiałów i wyposażenia o kwotę 675,00 zł 85295
-§ 4307 „Zakup usług pozostałych” o kwotę 207.304,37 zł 85295
-§ 4309 „Zakup usług pozostałych” o kwotę 36.583,13 zł
 
(projekt będzie realizowany w roku 2017 oraz 2018 w związku z tym ujęty zostaje  również w
przedsięwzięciach w wpf)
 
2.  Na  wniosek  Pani  Dyrektor  ZS w Windzie  zwiększa  się  plan  wydatków w rozdziale  80150
„Realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i
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młodzieży  w  szkołach  podstawowych,  gimnazjach,  liceach  ogólnokształcących,  liceach
profilowanych i szkołach zawodowych oraz szkołach artystycznych” w § 4170 „Wynagrodzenia
bezosobowe” o kwotę 14.280,00 zł  oraz  w § 4240 „ Zakup środków dydaktycznych” o kwotę
5.152,00 zł a zmniejsza się wydatki w rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” w § 4300 „Zakup
usług pozostałych” o kwotę 19.432,00 zł
 
3. Na wniosek Pana Dyrektora ZS w Barcianach zwiększa się plan wydatków w rozdziale 80101
„Szkoły podstawowe” w § 4300 „Zakup usług pozostałych” o kwotę 45.000,00 zł oraz zmniejsza w
§ 4010 „Wynagrodzenia osobowe” o kwotę 45.000,00 zł
 
4. Na wniosek Pani Dyrektor ZS w Drogoszach zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 80101
„Szkoły podstawowe” w § 4300 „Zakup usług pozostałych” o kwotę 100,00 zł oraz tworzy się
nowy § 4580 „Pozostałe odsetki” w rozdziale 80101 „Szkoły podstawowe” i zwiększa się o kwotę
100,00 zł.
 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas   podziękowała  za
omówienie projektów uchwał. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła o  przedstawienie wyników opiniowania  projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.   

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie  zaopiniowało  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  w sprawie  uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2016-2031.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  –  Małgorzata
Mateusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w
uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-
2031.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt  uchwały w sprawie zmian w uchwale
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas  podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji  i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Wiesława
Gajdowskiego  o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Barciany na lata 2017-2031.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Barciany na lata 2017- 2031.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie  uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Barciany na
lata 2017- 2031. W głosowaniu jawnym 14 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Następnie  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko – Dyjas   poprosiła  o
przedstawienie wyników opiniowania   projektu uchwały w sprawie zmian  w budżecie gminy na
2017 rok w obrębie poszczególnych Komisji.
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.

Zastępca  Przewodniczącej  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  –  Małgorzata
Mateusiak  –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  8 członków komisji  pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie
gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii poszczególnych Komisji i poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Adama Pro-
kopa  o odczytanie treści projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok.
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Adam Prokop odczytał projekt uchwały w sprawie zmian w
budżecie gminy na 2017 rok.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2017 rok. W głosowaniu jawnym 14 rad-
nych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).
 
Ad 10.   Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że ko-
lejnym  punktem porządku obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesie-
nie wkładu niepieniężnego (aportu)  do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Spółka z
ograniczoną odpowiedzialnością.

 
 Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił niniejszy projekt uchwały. Powiedział, że część nierucho-
mości nie mogła być wniesiona od początku tworzenia Spółki. Jest to II etap. Wniesiony majątek
zamieni się na udziały,  a wniesiony wkład stanie się majątkiem spółki.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
wniesienie  wkładu niepieniężnego (aportu)   do Zakładu Gospodarki  Komunalnej  w Barcianach
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.
 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 5 obecnych członków komisji
pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu nie-
pieniężnego (aportu)  do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Spółka z ograniczoną od-
powiedzialnością.

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak  - 4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgo-
dy na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcia-
nach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na
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wniesienie  wkładu niepieniężnego (aportu)   do Zakładu Gospodarki  Komunalnej  w Barcianach
Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością, 1 członek wstrzymał się od głosu.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za przedsta-
wienie opinii  poszczególnych  Komisji  i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-  Wiesława
Gajdowskiego o odczytanie treści projektu uchwały  w sprawie   wyrażenia zgody na wniesienie
wkładu niepieniężnego (aportu)  do Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Spółka z ogra-
niczoną odpowiedzialnością.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski odczytał projekt uchwały w sprawie  wy-
rażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  do Zakładu Gospodarki Komunalnej
w Barcianach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie wkładu niepieniężnego (aportu)  do
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Barcianach Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością i poddała
go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13 radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały,
głosów przeciw nie było, 1 radny wstrzymał się od głosowania  (uchwała stanowi załącznik do pro-
tokołu).

 
Ad 11. Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że kolej-
nym projektem uchwały jest projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10
lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej
własność Gminy Barciany.  Poprosiła Wójta Gminy  o zabranie głosu.

Wójt Gminy – Ryszard Kozyra omówił niniejszy projekt uchwały. Powiedział, że sprawa dotyczy 
postawienia  stacji przekaźnikowej dla telefonii cyfrowej w Taborcu, która jest potrzebna, ponieważ
część Barcian ma słaby zasięg. Dodał, że niniejsza nieruchomość gruntowa  stanowi własność 
Gminy Barciany  i znajduje się w gminnym zasobie nieruchomości, a do wyłącznej właściwości 
rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach majątkowych gminy, przekraczających 
zakres zwykłego zarządu, dotyczących: zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości 
oraz ich wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 
nieoznaczony. Oddanie nieruchomości gminnych w dzierżawę, najem bądź użytkowanie na okres 
dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony następuje z zachowaniem przepisów ustawy o 
gospodarce nieruchomościami.

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

Radny Zbigniew Stanicki powiedział, ze na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komisji wstrzymał
się od głosowania. Dokonał wizji w terenie i rzeczywiście na działka jest duża. Po konsultacjach z
mieszkańcami jest za wyrażeniem zgody na dzierżawę tej działki.

W związku z wyczerpaniem tematu Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-
Dyjas poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgo-
dy na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierża-
wy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Barciany.  
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Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 4 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 
lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej
własność Gminy Barciany, 1 członek komisji wstrzymał się od głosowania. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak –  4 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie   wyrażenia 
zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy 
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Barciany.

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na 
dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Barciany, 1 członek komisji wstrzymał się od głosowa-
nia. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Adama Prokopa o odczytanie treści  projekt uchwały w sprawie   wyrażenia zgody na dzierżawę, na
okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Barciany.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Adam  Prokop  odczytał   projekt  uchwały w  sprawie
wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia
umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Barciany.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projekt uchwały w  sprawie  wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Barciany   i  poddała  go  pod  głosowanie.  W  głosowaniu  jawnym  14  radnych  głosowało  za
przyjęciem projektu uchwały,  głosów przeciw i wstrzymujących się nie było  (uchwała stanowi
załącznik do protokołu).

Ad 12.  Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała,  że ko-
lejnym punktem obrad sesji jest projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzę-
tami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2017 
roku. Poprosiła Sekretarza Gminy o zabranie głosu.

Sekretarz Gminy – Anna Tereszko omówiła niniejszy  projekt uchwały, który wynika z  art. 11 lit. 
„a”  ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt –przedstawiła treść tego artykułu.  
Omówiła następnie zawartość Programu. Dodała, że na wczorajszym wspólnym posiedzeniu komi-
sji przedstawiała sprawozdanie z opieki nad bezdomnymi zwierzętami za 2016 rok. Dodała, że pro-
jekt uchwały został przesłany do zaopiniowania do Powiatowego Lekarza Weterynarii oraz Towa-
rzystwa Opieki nad Zwierzętami oraz kół łowieckich. Opinie wpłynęły od Powiatowego Lekarza 
Weterynarii oraz  Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami – opinie pozytywne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas podziękowała za omówienie
projektu uchwały. Zapytała, czy są pytania w tej kwestii.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas
poprosiła o przedstawienie wyników opiniowania projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu
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opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy
Barciany w 2017 roku.   

Przewodnicząca Komisji Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska – Eugenia Gbur
-  7 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Barciany w 2017 roku, 1 członek komisji wstrzymał się od głosowania. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych – Małgorzata Ma-
teusiak –  3 członków komisji pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie  przyjęcia Pro-
gramu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Barciany w 2017 roku, 1 członek komisji głosował przeciw. 

Przewodniczący Komisji Finansów i Budżetu – Grzegorz Całuch - 3 obecnych członków komisji 
pozytywnie zaopiniowało  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2017 roku, 2 
członków komisji wstrzymało się od głosowania. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko  –  Dyjas podziękowała
za przedstawienie opinii poszczególnych Komisji i  poprosiła Wiceprzewodniczący Rady Gminy-
Wiesława Gajdowskiego o odczytanie treści  projekt uchwały w sprawie   Programu opieki nad
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w
2017 roku  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski  odczytał   projekt  uchwały w sprawie
Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie
Gminy Barciany w 2017 roku  wyrażenia zgody na dzierżawę, na okres 10 lat oraz odstąpienia od
przetargowego  trybu  zawarcia  umowy  dzierżawy  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Barciany.  

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projekt  uchwały w  sprawie  Programu opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Barciany w 2017 roku wyrażenia zgody na dzierżawę, na
okres 10 lat oraz odstąpienia od przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Barciany i  poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 13
radnych głosowało za przyjęciem projektu uchwały, 1 głos wstrzymujący, głosów przeciw nie było
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).

Ad  13. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym  projektem  uchwały  jest  projekt  uchwały w  sprawie  projektu  uchwały  w  sprawie
przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy Barciany. Powiedziała, że
sprawa  dotyczy  pism,  które  wpłynęły  na  jej  ręce.  Odczytała  w  pierwszej  kolejności  pismo
Wojewody dotyczące przekazania skargi. Powiedziała, że Komisja Rewizyjna jest uprawniona do
rozpatrywania skarg. Odczytała treść skargi. Stwierdziła, że na wspólnym posiedzeniu komisji 8
marca pismo to było odczytywane Wiceprzewodniczący proponował, by w rozpatrywaniu tej skargi
uczestniczyli  członkowie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych, co jest zgodne z
paragrafem 93 ust.  1  Statutu  Gminy Barciany.  Powiedziała  następnie  ,  że  w dniu  dzisiejszym
wpłynęło pismo od Rady Rodziców z dnia 9 marca br.,  z którego jasno wynika, że nikt z rady
Rodziców nie jest autorem skargi. Odczytała to pismo.

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który odniósł się do pism.
Podziękował za szybką interwencję Rady Rodziców w Windzie, za szybką odpowiedź.    
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Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas powiedziała, że dla niej jest
to precedensowa sytuacja. Podkreśliła, że działanie Rady Rodziców jest jednoznacznym odcięciem
się od skargi.

W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas
poprosiła  Wiceprzewodniczącego  Rady  Gminy-  Wiesława  Gajdowskiego  o  odczytanie  treści
projekt uchwały w sprawie  przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy
Barciany.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  –  Wiesław  Gajdowski  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie
przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gminy Barciany.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za odczytanie
projektu uchwały w sprawie  przekazania do Komisji Rewizyjnej skargi na działalność Wójta Gmi-
ny Barciany i poddała go pod głosowanie. W głosowaniu jawnym 12 radnych głosowało za przyję-
ciem projektu uchwały, głosów przeciw nie było, 2 radnych wstrzymało się od głosowania  (uchwa-
ła stanowi załącznik do protokołu).

Ad 14.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas poprosiła Wójta Gminy   o
udzielenie odpowiedzi na interpelacje.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnej  Eugenii  Gbur.
Powiedział, że interpelacja w sprawie nawierzchni drogi powiatowej Barciany – Mołtajny zostanie
przekazana do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.

Następnie  Wójt  Gminy  odpowiedział  na  interpelację  radnej  Wiesławy  Antończyk  w  sprawie
oznakowania  miejsc.  Kolwiny  z  drogi  wojewódzkiej  nr  591  w  Drogoszach.  Powiedział,  że
interpelacja zostanie przekazana do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie. Kolejne zgłoszone
wnioski o oznakowanie do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie. Sprawa oznakowania miejsc.
Kolwiny  „zwierzęta  gospodarskie”  i  „ograniczenie  prędkości”  także  do   Zarządu  Dróg
Powiatowych w Kętrzynie.

Wójt  Gminy  –  Ryszard  Kozyra  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Romana  Głoda.
Powiedział, że interpelacja w sprawie oznakowania kierunku do  miejscowości Błędowo na drodze
wojewódzkiej w miejsc. Kotki przekaże do  Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację radnej Jolanty Koryga w sprawie naprawy
nawierzchni drogi na moście w Drogoszach, którą przekaże do Zarządu Dróg Wojewódzkich w
Olsztynie. Interpelację w sprawie nawierzchni drogi powiatowej w Drogoszach za zakładem rolnym
przekaże do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.

Wójt  Gminy odpowiedział  z  kolei  na interpelację  radnego Grzegorza  Całucha.   Powiedział,  że
sprawę wycinki drzew i naprawy nawierzchni na drodze powiatowej do miejsc. Gęsiki przekaże do
Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie. Sprawę drogi gminnej Gęsiki – Suchawa przekaże do
Zakładu  Utrzymania  Dróg,  Zieleni  i  Gospodarki  Mieszkaniowej  w  Barcianach  i  zostanie
naprawiona jak tylko grunt się osuszy.

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację radnego Zbigniewa Stanickiego w sprawie
oznaczenia ulicy Ślepej. Powiedział, że interpelację przekaże do Referatu Gospodarki Komunalnej i
Inwestycji  Urzędu Gminy w Barcianach. Interpelacje w sprawie zarośniętych rowów przy ulicy
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Ogrodowej  oraz  starych,  uschniętych  drzew  w  kierunku  Gęsik  przekaże  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych  w Kętrzynie.  Zaproponował  także,  że  Spółka  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  w
Barcianach może zająć się wycięciem w/w krzewów i drzew za odpłatnością.
Następnie  Wójt  Gminy  odniósł  się  do  pisma,  na  temat  którego  dyskutowano  na  wspólnym
posiedzeniu komisji, a mianowicie  Warsztatów Terapii Zajęciowej w Ketrzynie w kwestii złego
stanu  drogi  Winda  –  Dębiany.  Powiedział,  że  droga  ta  jest  przejezdna,  ale  gdy tylko  warunki
pogodowe na to pozwolą, to przystąpią do naprawa nawierzchni.

Z  kolei  Wójt  Gminy  odpowiedział  na  interpelacje  radnego  Piotra  Drozda  
w sprawie stanu dróg powiatowych Krelikiejmy – Kolwiny oraz Solkieniki – Garbno. Powiedział,
że interpelacje zostaną przekazane do Zarządu Dróg Powiatowych w Kętrzynie.  

Następnie Wójt Gminy odpowiedział  na interpelację  Przewodniczącej Rady Gminy – Wiesławy
Małgorzaty Kłaczko-Dyjas. Powiedział, że  sprawa odwodnienia na drodze w Skierkach jest mu
znana i przekaże dla Zakładu Utrzymania Dróg, Zieleni i Gospodarki Mieszkaniowej w Barcianach.
Także  interpelacje  w sprawie  drogi  do  Staniszewa oraz  przystanku  przekaże  do  ZUDZiGM w
Barcianach.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas podziękowała za udzielone
interpelacje.  
  
Ad  15. Przewodnicząca  Rady  Gminy  –  Wiesława  Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że
kolejnym punktem obrad są wolne wnioski i informacje.  W pierwszej kolejności powiedziała, że
wczoraj wpłynęło do wiadomości Rady Gminy –  pismo mieszkańców Solkienik do Starosty w
sprawie drogi Solkieniki – Garbno.

Radny Piotr Drozd zabrał głos i powiedział, że jego dzisiejsza interpelacja jest w tej sprawie. Tak
się dzieje z ta drogą, że nawet po niewielkich opadach, jest nieprzejezdna. Powiedział, że wczoraj
uczestniczył w spotkaniu ze Starostą Bartoszyckim i o tej drodze wspominano. Zapewnił, że nie za-
pomną o tej drodze.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała pismo
kierowane do Wójta Gminy, a do wiadomości Rady Gminy, Warsztatów Terapii Zajęciowej w Kę-
trzynie dotyczące stanu drogi gminnej Winda – Dębiany ( pismo stanowi załącznik do protokołu).

Radny Robert Gastołek nawiązał do prezentowanego pisma. Powiedział, że rano z Kierownikiem
ZUDZiGM Panem Pawłem Oraczem byli na tej drodze. Ma dojechać kruszywo i radny zobowiązał
się, że własnym sprzętem wyrówna te drogę.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odniosła się do stanu drogi
powiatowej Winda – Kiemławki. Zaproponowała wspólne działania radnych, sołtysa, by wpłynąć
na poprawę stanu drogi.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski zabrał głos i nawiązał  do wypowiedzi
radnego Piotra Drozda, który mówił o drogach powiatowych, uzasadniając, że za chwilę nie będzie
odbierane mleko od rolnika. Za stan dróg powiatowych odpowiada Zarząd Dróg Powiatowych. Po-
wiedział, że słyszał od sołtysów o drukach, na których zgłasza się wnioski, interpelacje do Zarządu
Dróg. Uważa, że jest to przekroczenie norm moralnych. Powiedział, że mamy najmniejszy procent
utwardzonych dróg powiatowych. Uważa, że Powiat powinien podjąć działania związane z droga-
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mi.  Zaproponował, aby w przyszłorocznym budżecie zaplanować środki na remonty dróg gmin-
nych i wystąpić do Powiatu, ile nam do nich dołożą.  Uważa, że należy brać pod uwagę czynnik
ludzki – mieszkańców. Pisma radnych nie mają oddźwięku. Proponuje zaangażować szersze grono
osób.

 

Radny Piotr Drozd zabrał głos i powiedział, że czeka na spotkanie ze Starostą właśnie w sprawie
stanu dróg powiatowych.  Dodał,  że do końca miesiąca funkcjonuje zlewnia mleka w Silginach.
Mleczarki nie będą jeździły po takich drogach, to co rolnicy maja zrobić z mlekiem – zawieść je
pod Starostwo. Powiedział następnie, że 17 lutego był na spotkaniu w Sępopolu, w którym uczest-
niczył także radny Stanisław Symonowicz, z posłami w kwestii powodzi jesienią ubiegłego roku.
Mówił tam o uszkodzonych mostach.  Rolnicy nie mogą uprawiać zalanych gruntów pod groźbą
utraty dopłat. Prosił o możliwość ubezpieczenia użytków zielonych.

Wójt  Gminy – Ryszard  Kozyra  odniósł  się  do wypowiedzi.  Powiedział,  że  należy zgłaszać  do
ARiMR zalania gruntów. Poddał także propozycję scalania gruntów, bo wielu rolników ma wiele
działek, a w środkach unijnych są środki na ten cel. Zaproponował także zaproszenie Starosty na
obrady sesji, by przedstawił kierunki działania.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata  Kłaczko-Dyjas  powiedziała,  że była taka
sugestia,  ale  jest  w porozumieniu  z  Przewodniczącym Komisji  Finansów i  Budżetu  –  Starosta
zostanie zaproszony na sesję po objazdowym posiedzeniu komisji.

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas odczytała pismo,
które wpłynęło do Rady Gminy dotyczące forum w sprawie ograniczania samorządności oraz pismo
z Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące unieważnienia postępowania w sprawie uchwalenia
budżetu ( pisma stanowią załączniki do protokołu).   

   

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Ad 16. Wnioski mieszkańców.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie wnio-
sków mieszkańców.   

Pan Witold Bogdanowicz w imieniu mieszkańców zgłosił wniosek o wycięcie zakrzaczeń na odcin-
ku drogi Frączkowo – Skandawa, a także załatanie dziury obok przełomu na tym odcinku.

Sołtys Sołectwa Solkieniki – Pani Genowefa Kieszkowska powiedziała, że dzisiaj dziura ta została
załatana.    

Sołtys Sołectwa Winda – Pani Marta Gembal zgłosiła zły stan nawierzchni dróg: Winda – Kiemaw-
ki, Winda – Nowa Różanka, Winda – Ogródki. Złożyła wniosek o pogłębienie rowu wzdłuż drogi
1584N naprzeciw Państwa Chodara, gdzie rów jest wykopany, a woda stoi u Pani Chmielewskiej.
Poprosiła także o odwodnienie cmentarza komunalnego w Windzie,  gdzie należy się szczególna
godność.
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Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Gminy – Wiesław Gajdowski, który wyraził  uznanie dla
pani Kamińskiej za szybka interwencję w łataniu dziur na drodze wojewódzkiej.  Powiedział na-
stępnie, że także zależy mu na spotkaniu ze Starostą i Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych.
Chciałby usłyszeć, kiedy będą łatane dziury, jaki termin.  

  Sołtys Sołectwa Winda – Pani Marta Gembal powiedziała, że droga powiatowa  w Ogródkach od
przystanku także jest w bardzo złym stanie.

Radny Robert Gastołek powiedział, że zgłaszał interpelację w tej sprawie dwie sesje temu.  

  

Więcej wniosków mieszkańców nie zgłoszono.

Ad 17. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas poprosiła o zgłaszanie spraw
różnych.   Poinformowała,  że  o  planowanych  terminach  kolejnych  sesji  na  30  marca  oraz  25
kwietnia.
      
Więcej spraw różnych nie zgłoszono.

Ad 18. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady Gminy – Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas, w związku z wyczerpaniem
porządku  obrad  XXXI  sesji  Rady  Gminy,  zamknęła  jej  posiedzenie  o  godz.  14.40,  dziękując
wszystkim za udział.

         
        Przewodnicząca Rady Gminy

    Wiesława Małgorzata Kłaczko-Dyjas

Protokolant:
Emilia Żelichowska
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